

Neighbourhood Watch Bulletin – October 24, 2016

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Ottawa Police gift shop now online**
 - 2. 2016 Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship**
-

1. Ottawa Police gift shop now online

Well before Black Friday, the Ottawa Police brings news that its retail gift shop, which carries 100 different products, is open online at www.ottawapolicegiftshop.com.

The Ottawa Police Gift Shop has transitioned from a physical store to a virtual store that is now open for business.

“After 17 years, it was decided to close the Elgin Street location and open an online store,” said Bill Keeler, the Gift Shop supervisor. “We were no longer getting the traffic to support the physical store and so many people now do their shopping online that we wanted to offer this convenience as well.”

The most popular items continue to be t-shirts, available in children’s, men’s and women’s sizes, baseball caps and coffee mugs. There is even a Junior officer kids' t-shirt that looks like a police uniform.

“We’ve given careful consideration to what to provide and there’s lots of variety,” said Mr. Keeler. “There is something for everyone’s budget - prices range from \$1.99 for pins all the way to \$99 for jackets.”

Ottawa Police researched what other police services and businesses were doing, including their shipping practices and the online store is already flourishing.

Best of all, proceeds from the sales support local charities. The Distress Centre and Youville Centre are the 2016 recipients approved by the Chief.

All orders are shipped by Purolator and orders in Ottawa are usually being delivered within 24 hours. Other parts of Canada only take 2 – 5 business days.

If you still like shopping the old-fashioned way, pop-up retail stores will be available at various locations throughout the fall. You can watch for those dates and locations by checking the gift shop website under [“About us”](#).

“We’re happy to offer our members and the public some fun consumer choices that also raise money for charity,” added Bill.

Visit the gift shop at ottawapolicegiftshop.com or follow them on twitter - @OttawaPoliceGiftShop.

2. 2017 Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship

In recognition of Persons Day, the Ottawa Police Service released the criteria for the 2017 Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship award on Wednesday October 19th, 2016. Persons Day marks the day in 1929 when the British Privy Council formally declared women persons under the law.

The Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship Award was established in 1993 in honour of the late Thomas G. Flanagan who served as Chief of Police of the Ottawa Police Service between 1989 and 1993. It is presented annually to a woman from a racialized or Indigenous community who is interested in pursuing a career in policing with the Ottawa Police Service, following a period of post-secondary study.

The award is in the amount of \$1,500 and is directed towards the recipient's education at an accredited post secondary institution. Deadline for application to the 2017 process is end of February 2017. The award will be presented to the selected recipient at the 2017 Community / Police Awards Ceremony.

Applications are available online at ottawapolice.ca. Completed applications can be submitted to info@ottawapolice.ca, or by mail to: Ottawa Police Service, Diversity and Race Relations, P.O. Box 9634, Station "T", Ottawa, Ontario, K1G 6H5.

For more information, please contact Cst. Lila Shibley, Diversity and Race Relations, Ottawa Police Service at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 5014 or ShibleyL@ottawapolice.ca.

1. Le magasin de détail en ligne du Service de police d’Ottawa est maintenant ouvert

2. Bourse d’études Thomas G. Flanagan, É.C. 2017

1. Le magasin de détail en ligne du Service de police d’Ottawa est maintenant ouvert

Bien avant l'arrivée du Vendredi fou, la Police d'Ottawa fait savoir que son magasin de détail en ligne, qui tient une gamme de plus de 100 produits, est maintenant ouvert et vous attend au www.ottawapolicegiftshop.com.

La boutique de cadeaux de la Police d'Ottawa, anciennement un magasin physique, est devenue une boutique virtuelle et qui vient d'ouvrir ses portes.

« Après 17 ans, on a décidé de fermer la boutique de la rue Elgin et d'ouvrir un commerce en ligne, » a déclaré Bill Keeler, superviseur de la boutique de cadeaux. « On ne connaissait plus l'achalandage nécessaire à la survie d'un magasin physique, et comme

tant de gens font leur magasinage en ligne ces jours-ci, nous avons décidé d'offrir cette commodité supplémentaire. »

Les plus populaires articles demeurent les tee-shirts, offerts dans des tailles pour enfants, hommes et femmes, les casquettes de baseball et les tasses à café. On propose même, pour les petits, un tee-shirt d'agent junior ayant l'allure d'un uniforme de police.

« Nous avons considéré soigneusement ce que nous devons offrir, et les résultats sont très variés, » dit M. Keeler. « Chacun peut trouver quelque chose à sa portée -- les prix vont de 1,99\$ pour des épinglettes à 99\$ pour des blousons. »

« Nous avons étudié ce que font les autres services policiers et entreprises, notamment leurs méthodes d'expédition, et la boutique en ligne se porte déjà fort bien. »

Qui mieux est, les recettes du commerce servent à appuyer des œuvres de bienfaisance locales. Le *Distress Centre* et le Centre Youville sont les récipiendaires approuvés par le chef pour 2016.

Toutes les commandes sont expédiées par Purolator et les commandes provenant d'Ottawa sont normalement livrées dans les 24 heures. La livraison vers les autres régions du Canada, elle, ne prend que 2 à 5 jours ouvrables.

Si vous préférez toujours le magasinage traditionnel, des magasins de détail éphémères seront ouverts à divers endroits cet automne. Pour plus de détails sur les dates et les lieux, consultez le site web de la boutique de cadeaux sous la rubrique « [À propos de nous](#) ». « Il nous fait plaisir d'offrir à notre clientèle d'agréables choix de consommation qui aident à amasser de l'argent pour des causes charitables, » termine Bill.

Visitez la boutique de cadeaux au ottawapolicegiftshop.com ou suivez-la sur Twitter, au [@OttawaPoliceGiftShop](https://twitter.com/OttawaPoliceGiftShop).

2. Bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C. 2017

En reconnaissance de la Journée de la personne, le Service de police d'Ottawa a rendu publics les critères d'obtention de la bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C. 2017 le mercredi 19 octobre 2016. La Journée de la personne souligne le jour en 1929 où le Conseil privé britannique déclara que les femmes étaient bel et bien des personnes.

La bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C. fut instituée en 1993 en l'honneur de feu Thomas G. Flanagan, qui servit en qualité de chef du Service de police d'Ottawa de 1989 à 1993. La bourse est décernée annuellement à une femme, d'une communauté racialisée ou *indigène*, intéressée à poursuivre une carrière dans les services policiers au sein du Service de police d'Ottawa, après avoir poursuivi des études postsecondaires.

La bourse d'études représente une somme de 1 500 \$ qui aide à payer les frais de scolarité de la titulaire dans un établissement d'enseignement postsecondaire accrédité. La date limite de présentation des demandes de bourse 2017 est la fin de février 2017. La bourse sera décernée à la lauréate lors de la Cérémonie de remise des prix du service de police et de la collectivité de 2017.

Les formulaires de demande sont disponibles en ligne au ottawapolice.ca. Les demandes dûment remplies peuvent être acheminées par courriel au info@ottawapolice.ca ou par courrier à l'adresse suivante : Service de police d'Ottawa, Section de la diversité et des relations interraciales, C.P. 9634, succursale « T », Ottawa (ON) K1G 6H5. Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez contacter l'agent Lila Shibley, Section de la diversité et des relations interraciales de la Police d'Ottawa par téléphone au 613-236-1222, poste 5014 ou par courriel au ShibleyL@ottawapolice.ca.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We've found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.